

ACTA del Consell de Barris de la Floresta

Dia: Dijous, 6 de juny de 2024
Hora: de 18h a 20h
Lloc: Centre Socio Sanitari de la Floresta
Sessió: 3a sessió del mandat

Hi assisteixen:

Presidència

Sr. Josep Maria Vallès Navarro, alcalde de l'Ajuntament de Sant Cugat del Vallès
Sr. Francesc Duch Altet, president del consell i regidor d'Habitatge
Sra. Teresa Bages Zapater, sots presidenta del consell
Sr. Òscar Jané Espelt, secretari del consell

Per part de l'Ajuntament

Sra. Marina Casals Tres, sots directora de Participació Ciutadana
Sr. Oriol Arechavala Roé, tècnic de Participació Ciutadana
Sra. Ester Castanyer Corominas, tècnica de Participació Ciutadana
Sra. Olga Sentís Barja, Participació ciutadana
Sra. Carlota Par Puig, Acció Comunitària
Sra. Ariadna Martínez, Acció Comunitària

Per part dels grups municipals

Sra. Maria Jose Mata, grup polític de JUNTS
Sr. Francesc Osan Tort, grup polític d'ERC
Sr. Òscar Martí, grup polític CUP
Sr. Alfredo Bergua, grup polític PP
Sra. Aina Balada Tarrés, grup polític En Comú Podem

Per part de les entitats

Sra. Lorena Escartin, El Senglar Cultural
Sr. Xavier Sans Cordoní, Club Excursionista Independent de Catalunya
Sra. Carme Farré, El Mussol
Sr. Guillermo Gallego Moras, APVF
Sra. Blanca Font Blanch, APVF i Comissió de Drets Socials
Sra. Saiko Allende Leal, Olimpys Floresta Futbol Sala
Sr. Àngel Ruíz Dinarés, Olimpys Floresta Futbol Sala
Sr. Adrià Pérez Guarné, El Cau
Sr. Juan A. Merino Muñoz, Espai + 60
Sr. Óscar Costa Ruibal, Comissió d'Història

Per part de la ciutadania

Sr. Sergi Escandell Triola
Sra. Rosa Díaz López
Sr. Àngels Legarreta Macau
Sr. Ignasi Rica
Sr. Josep Angel Noguera
Sr. Bienvenido Mateos
Sra. Carmele Rodríguez
Sr. Josep Magallón

Per part de la premsa

Sra. Sílvia González, Cugat. cat
Sr. Pau Vázquez, TOT Sant Cugat

Ordre del dia:

1. Aprovació acta anterior
2. Informe de presidència
3. Elecció Representant de la Floresta al Consell de Ciutat
4. Aprovació del Pla Estratègic de Can Llobet
5. Estat dels projectes del Pressupost Participatiu
6. Informacions de les comissions
 - 6.1 Comissió de Cultura
 - 6.2 Comissió d'Història
 - 6.3 Comissió Habitatge
 - 6.4 Comissió Educativa
 - 6.5 Comissió Medi Ambient
7. Torn obert
8. Agenda
9. Valoració de la sessió

Desenvolupament de la sessió:

El Sr. Jané obre la sessió.

El Sr. Vallès dona la benvinguda i comenta que fa un temps va rebre els veïns per atendre peticions, queixes i propostes. I s'anirà repetint.

1. Aprovació acta anterior

El Sr. Duch dona per aprovada l'acta anterior per assentiment.

2. Informe de presidència

2.1 Impuls grups d'Autoprotecció als barris de Collserola, es parteix del 13 d'abril que es va fer una jornada a les Planes. La idea és redactar plans i crear els grups d'autoprotecció. El dijous 13 de juny es farà una sessió per fer una crida al veïnat amb l'objectiu de trobar persones

interessades en els àmbits de: Turó del Fumet, Casino, Can Llobet, La Serreta, Buscarons, Mas Fortuny, Sol i Aire, Sant Medir. Abans de l'estiu es donarà informació de prevenció d'incendis a través de la revista i d'altres vies de difusió. La redacció dels plans d'autoprotecció són documents que cal acabar d'elaborar.

La Sra. Baiges aclareix que el decret de protecció civil és el que val.

2.2 Pacte per la convivència, serveix per afrontar les problemàtiques que es presenten sobre tot al voltant de l'estació. S'ha fet una reunió amb la policia. A finals de juny hi haurà una avaluació conjunta amb la policia. Demana que a nivell veïnal es faci retorn. Afirmar que la policia no és la solució de tot i hi ha una altra línia de treball com unes actuacions previstes a la plaça com enretirar bancs, moure un endoll, neteja de la vegetació perquè no hi hagi racons foscos. També hi ha la possibilitat de fer una ordenança municipal per regular les activitats de les places de la ciutat i així tenir més recursos per actuar.

2.3 Reglament del ple municipal

El Sr. Jané opina que a la Floresta ha quedat curt el reglament perquè demanaven més autogovern però s'ha aconseguit una visió més comunitària, participar en les polítiques públiques relatives al barri, s'ha fixat un mínim de sessions i grups de treball específics. S'ha reclamat que el president sigui escollit pel poble però és complicat. S'ofereix a fer una jornada explicativa.

La Sra. Baiges agraeix la presència de l'alcalde i demana que les solucions siguin a través del consell de barri per evitar discrepàncies.

El Sr. Duch afirma que el que surt del consell de barri té recorregut.

2.4 Obres previstes a l'estiu:

2.4.1 Millores a l'escola de la Floresta: diverses actuacions per un import de 370.000 euros

2.4.2 Millores de l'entorn de la piscina: posar gespa artificial

2.4.3 Millora al pavelló de Can Llobet: ignifugació de l'estructura

El Grup de treball i espais d'equipaments de la Floresta s'ha creat amb la idea d'analitzar els usos dels espais i fer propostes per a la millora. Quant al Sociosanitari s'ha constituït una taula pels diferents serveis i s'està avançant amb el tema del menjador. També s'està avançant fer-ho amb el Casino al setembre i a Can Llobet.

3. Elecció Representant de la Floresta al Consell de Ciutat

El Sr. Duch proposa com a representant la Sra. Teresa Baiges. Es nomena per assentiment. Proposa tenir una persona suplent i qui ho vulgui ser que ho digui al final de la sessió.

4. Aprovació del Pla Estratègic de Can Llobet

El Sr. Duch explica que Can Llobet és un espai on s'han anat sumant coses i s'ha dit d'aturar-se, mirar-ho i planificar les actuacions. Aquest document que es presenta és una proposta. Proposa que se li doni el vistiplau en aquest consell, tenint en compte que no hi ha calendari ni pressupost fixos; sí hi ha etapes. S'aprovarà pel Ple. S'ha afegit una addenda de recollida de propostes, com cobrir la piscina, resoldre el tema de l'aparcament i un bar.

El Sr. Jané afegeix que és un pla estratègic i cada idea anirà acompanyada del seu projecte executiu.

Torn de paraules sobre el Pla Estratègic de Can Llobet

El Sr. Gallego opina que aquest document és poc ambiciós. Afegeix que li preocupa la trajectòria real del projecte ja que els propis regidors d'esports no el coneixen. Demana que tingui recorregut ja que serà un projecte de ciutat.

El Sr. Duch comparteix que el dimarts passat es va presentar aquest pla a l'equip de govern i hi haurà una reunió interna amb tots els directors dels àmbits implicats.

La Sra. Baiges pregunta si està previst dur-lo al Ple.

El Sr. Duch diu que sí.

El Sr. Noguera demana que es doti pressupostàriament. Remarca que a sobre del poliesportiu hi ha una línia d'alta tensió que caldria eliminar i demana que es reculli en l'addenda.

El Sr. Duch comparteix que s'hi està treballant, hi ha una línia d'alta tensió i una de mitja, aquesta última es preveu soterrar-la. Afegeix que sí que hi haurà pressupost però primer cal tenir el document aprovat i després tenir fets els projectes.

La Sra. Díaz pregunta quan es traurà aquesta línia.

El Sr. Duch especifica que anirà amb les obres de Gingolé i Grèvol que encara no s'han fet.

El Sr. Martí denuncia que no hi ha hagut comunicació per part de l'Ajuntament amb el grup de treball de Can Llobet, ja que no tenen resposta a la seva esmena.

El Sr. Duch aporta que es va fer una reunió d'explicació de com quedava el document.

El Sr. Ruíz expressa que hi treballaran i pregunta com s'anirà fent la comunicació de l'evolució, i entremig hi ha problemes de manteniment on s'hauria de continuar treballant, demana que hi hagi un contacte continuu.

La Sra. Allende pregunta si és ja un projecte.

El Sr. Duch afirma que s'impulsarà i que el primer pas és que s'aprovi pel Ple, però el moment econòmic actual no és l'òptim i s'espera que el 2025 es puguin plantejar actuacions.

El Sr. Jané vol enfatitzar que està bé que les coses comencin des de la gent, que donin l'ok i després vagin a aprovació, i vol saber el què i el quan, cal saber els tempos per poder prendre decisions des del consell.

La Sra. Baiges demana que no es deixin de fer actuacions de manteniment previstes.

El Sr. Jané pregunta si es recull el tema del cable d'alta tensió.

El Sr. Duch afegeix que es pot anotar a l'addenda.

El Sr. Jané declara que s'aprova aquest punt a l'addenda.

5. Estat dels projectes del Pressupost Participatiu

La Sra. Casals explica l'estat dels pressupostos: 1. de l'edició 20-21, estant pendants: Condicionar el descampat de la plaça del Centre, Arranjar el caminet de l'estació de la Floresta a la plaça del Centre i Renaturalitzar torrents i espais naturals; 2. de l'edició 22-23, estant pendants: Gimnàs al pavelló de la Floresta, Il·luminació al parc de les dones, Millora de la zona de lleure de Can Llobet (ampliació skatepark), Il·luminació de les escales de la UREF i Millora de les entrades a la Floresta.

La Sra. Par comparteix que per a l'any 24-25 es pot tirar endavant: Cinema familiar a la fresca al setembre i T'apropa al teu destí.

La Sra. Escartin explica el projecte T'apropa al teu destí perquè va ser la proponent. A la Floresta hi ha un problema d'aparcament i ambiental, i aquest projecte s'ha convertit en compartir cotxe, més que no fer autoestop. Demana si hi ha algú per fer un primer grup motor.

6. Informacions de les comissions

6.1. Comissió de Cultura

La Sra. Escartin aclareix que la Comissió de Cultura no és el Senglar. Exposa que a la Comissió li falta activació. Fa una crida per activar-la.

El Sr. Merino denuncia que el teatre té dificultat de finançament i baixa el teló.

La Sra. Escartin manifesta que l'Ajuntament no dona diners a cultura. De la festa major s'ha activat la programació, el Senglar convoca però ha d'haver-hi totes les entitats. Es farà el segon i tercer cap de setmana de juliol. Es vol recuperar la baixada d'andròmines.

El Sr. Gallego complementa que està d'acord en l'esforç del Senglar i estaria bé tirar endavant la Comissió de Cultura i impulsar la fira d'entitats.

El Sr. Duch afegeix que ell està els dilluns a la tarda al sociosanitària per atendre i proposa fer una ronda de les comissions i començar per la de cultura, es proposarà una data de reunió. Apunta que el tema del teatre va arribar d'un dia a un altre i estaria bé fer-ho arribar abans per buscar solucions.

El Sr. Merino declara que hi ha molta gent treballant per un costat i per un altre a l'Ajuntament i s'està retallant diners.

El Sr. Duch manifesta que s'aprofita aquesta estructura del consell de barri.

6.2 Comissió d'Història

El Sr. Costa comparteix que el local de l'associació de propietaris fa el 90è aniversari i es farà un passi de fotografies i història, al setembre. A més, s'està preparant el centenari del tren que serà a l'estiu del 2025 i s'ha participat amb el Museu.

El Sr. Duch exposa que el 2019 va ser el centenari de l'Associació de veïns i propietaris de la Floresta i a Sant Cugat hi ha els premis Sant Cugat, i com a entitat centenària rebrà un reconeixement i a més, s'ha proposat per als premis Sant Cugat.

6.3 Comissió Habitatge

El Sr. Gallego aporta que es va fer una xerrada sobre la problemàtica d'habitatge i volen fer una xerrada sobre cooperativa en cessió d'ús al juliol. Es demanarà la presència de PROMUSA i l'Ajuntament perquè calen terrenys disponibles.

El Sr. Jané informa que hi ha un grup de WhatsApp sobre cooperativa d'habitatge.

El Sr. Duch declara que s'hi col·laborarà.

6.4 Comissió Educativa

El Sr. Ruíz explica que hi ha problemes amb els casals d'estiu dels infants ja que hi ha previsió d'obres a l'escola, hi ha obres al pavelló de l'Olimpyc i la solució serà usar la pista exterior de Can Llobet, el gimnàs de l'escola i la piscina i demana que es posi un tendal a la pista exterior.

Per la setmana de la festa major s'ha demanat a la tècnica que l'escenari es posi al més tard possible. Hi ha preocupació pel manteniment de Can Llobet pel tema del Cau.

El Sr. Pérez informa que demà es reuniran amb l'Ajuntament.

El Sr. Ruíz comunica que ells es reuniran amb la regidora d'Esports pel manteniment.

El Sr. Jané denuncia que l'Ajuntament va oferir places no reals a l'escola bressol, la Generalitat ha fet un requeriment, a final de curs s'autoritzarà el 4t grup. L'escola de la Floresta només té una línia i està saturada i els nous demandants van a una altra escola i no s'obre una segona línia. El consell de barri ha d'entomar això. A més, l'estat del manteniment de l'escola, cal que hi hagi un pla de manteniment de totes les escoles. Demana que el tendal que es posi a la festa major es faci extensió a tot l'estiu. Als pressupostos participatius es va executar taules amb lones les quals van volar, no s'han restituit i demana que hi hagi ombrada. Proposa, que com no hi ha biblioteca, d'aprofitar l'escola i el sociosanitari, mentre no hi hagi un edifici. Quant al transport escolar reclama buscar una solució per al migdia.

6.5 Comissió Medi Ambient

La Sra. Farré exposa diversos temes: 1. El soroll i els petards, és un tema seriós i una família en tira al costat d'una franja, demana què se'ls pot dir; 2. Demana que es faci una inspecció a la riera perquè hi ha bicicletes a la llera els caps de setmana i ho han dit al parc i els vigilants no treballen i han fet instàncies per demanar una alternativa com a camí; 3. Demana els criteris de tala que s'han fet; 4. Informa que prepararan unes conferències.

El Sr. Jané comenta que es va fer una reunió pel tema energètic i de residus, volen delimitar zones estratègiques, estant esperant que surti un real decret per saber què es pot fer.

6.6 Comissió de Drets Socials

La Sra. Fort agraeix que l'Ajuntament hagi recollit la proposta del menjador i que l'estudiarà; pregunta què passa amb el punt verd que és inexistent a la plaça Verge de Montserrat amb Pinyonaires; el bus no passa pel c. Verge de Montserrat amb passeig de la Floresta i s'hauria de posar una piona perquè hi ha cotxes; caldria debatre el dèficit del tema de l'aparcament a la vora de l'estació; i caldria estudiar on ubicar les furgonetes escampades.

La Sra. Farré pregunta si hi ha previsió de refugi climàtic, a quins llocs i on és la informació.

El Sr. Duch respon que hi ha la piscina i el sociosanitari.

La Sra. Farré demana pensar si la biblioteca ho serà.

El Sr. Arechavala explica com fer la valoració sobre la sessió amb l'eina Menti.

7. Torn obert

El Sr. Noguera comenta diversos temes: les obres de les escoles, hi ha edificis obsolets de tipus energètic i li pertoca a la Generalitat però cal plantejar com adequar els equipaments municipals, entre ells les escoles, a la normativa; proposa que es generi una biblioteca al barri amb una comissió, amb donacions i que hi hagi un punt de recollida.

La Sra. Fort reclama a l'Ajuntament el problema del clavegueram al passeig de la Floresta amb la plaça Josep Playà que hi ha una tapa que s'aixeca en passar els cotxes i ja ho ha demanat.

El Sr. Duch manifesta que ho està seguint.

El Sr. Merino demana que s'arregli la taula de tenis trencada pel camió de Logística i pregunta si ja s'ha tingut la reunió amb FGC pel tema de l'ascensor i demana que s'arribi a un acord ja que el manteniment l'està pagant l'Ajuntament.

El Sr. Duch es compromet a perseguir el tema de l'ascensor i a fer un retorn i el restabliment de la taula està inclosa en un pressupost participatiu.

El Sr. Gallego reclama que es rescati el valor del pressupost participatiu de posar plaques fotovoltaïques del 2017, per a la comunitat energètica.

El Sr. Duch diu que es revisarà.

El Sr. Arechavala explica que és d'un pressupostos participatius anteriors i que està pendent de pressupost.

El Sr. Martín exposa diversos temes: 1. hi ha problemes de manteniment en els equipaments i s'havia demanat una brigada per a la Floresta i les Planes i s'ha tirat enrere; 2. s'havia parlat d'obrir la piscina amb anterioritat però ara ja s'ha tirat el temps a sobre, 3. vol saber si es tornarà a tancar el consultori aquest estiu, fet que és un problema per la població envellida de la Floresta; 4 pregunta per què serveixen els grups i comissions si tot s'ha d'aprovar pel ple i es prescindeix del que es diu en els grups.

El Sr. Duch informa que de la brigada exclusiva per a la Floresta es va demanar i es va dir que no però es pot perseguir; els horaris de la piscina s'ha explicat com està la situació; dels horaris del CAP són serveis que depenen del departament de Salut però s'hi estarà a sobre.

La Sra. Baiges aclareix que el curs de l'escola bressol que no s'ha pogut oferir era per una porta que depèn de l'Ajuntament i segur que es podia estar més a sobre.

El Sr. Jané aporta que la voluntat és estar coordinats entre el consell i les comissions.

El Sr. Merino pregunta per la placa del parc de les dones.

El Sr. Arechavala comparteix que es posarà al juny.

8. Agenda

El Sr. Jané explica les activitats: 1. Casals d'estiu, 2. Cicle de documentals de la Floresta el 7 de juny, 3. Festa de l'skateparc en breu, 4. La percussió i dansa en família el 9 de juny i, 5. La festa major al juliol.

9. Valoració de la sessió

El Sr. Arechavala indica que es pot veure en directe la valoració del Menti:

1. Interès pels temes tractats: 7,8

2. Claredat en la informació: 7,1

3. La teva participació: 6,7

4. La participació dels altres membres del Consell: 7,4

5. Durada de la sessió: 7,5

6. Valoració global: 7,5

El Sr. Duch afegeix que ell està tots els dilluns al Sociosanitari i anima que s'usi el grup de WhatsApp.

El Sr. Jané tanca la sessió a les 20h